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KOMMUNESTYRET 

 
 

Møtedato: 25.02.2020 
Møtestad: Kommunestyresalen 
Møtetid: 10:00 - 16:30 
 
 
 
 

Møtedeltakarar: 
  

Medlemmer Parti Rolle 

Hege Eide Vik SP Ordførar 

Kjartan Haugsnes SV Varaordførar 

Thor Andersen AP Medlem 

Heidi Rongved AP Medlem 

Lisa Natalie Johnsen Lunde AP Medlem 

Ståle Kallestad Hesjedal AP Medlem 

Ole-Anders Brekkhus AP Medlem 

Anne Christin Eide AP Medlem 

Boris Groth FRP Medlem 

Trygve Jakobsen FRP Medlem 

Erlend Hesjedal-Johannessen H Medlem 

Amalie Johnsen Lunde H Medlem 

Edvin Hesjedal H Medlem 

Trond Olav Magnussen H Medlem 

Ivar Rødland Bergo SP Medlem 

Line Eide Vik SP Medlem 

Renathe Vik SP Medlem 

Line Kydland SV Medlem 

Evy Beate Kvamme SV Medlem 

Mona Grenasberg SV Medlem 

  
  

Varamedlemmer Parti Rolle 

Frøydis Gullbrå KRF Varamedlem 

  
 

Forfall Parti Møtande varamedlem 

Arne Normann KRF Frøydis Gullbrå 
 

 
 
Andre møtande: 
Kommunalsjef oppvekst Ann Kristin Bolstad, rådmann Atle Fasteland, kommunalsjef  
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samfunnsutvikling Helge Berset,økonomisjef Kenneth Stokke, politisk sekretær Lin Tove 
Thomassen, kommunalsjef helse og oppvekst Solrun Hauglum, assisterande rådmann Åse 
Elin Myking 
 
 
 

Saksliste 
 
SAKSNR TITTEL 

 
01/2020 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 

02/2020 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 

03/2020 REFERATSAKER OG MELDINGAR 

04/2020 TILSKOT FOR BRUK AV EIGE IT-UTSTYR FOR FASTE MEDLEMMER AV 
KOMMUNESTYRET OG KONTROLLUTVALET 

05/2020 DELEGERING TIL UTVAL FOR BYGDEUTVIKLING 

06/2020 DELTAKING I UTGREIING AV INTERKOMMUNALT LEGEVAKTSAMARBEID 

07/2020 BYGG FOR HELSE OG OMSORG - KOSTNADSRAMME OG FRAMDRIFTSPLAN 

08/2020 STAMNES OPPVEKSTTUN 

09/2020 ENDRING AV NAMN PÅ DALE BARNE- OG UNGDOMSSKULE 

10/2020 SØKNAD OM SKJENKELØYVE - LÅGEN SPISERI AS 

11/2020 INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET - PENDLARTILHØVE I VAKSDAL 
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01/2020: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
Kommunestyret  25.02.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak 
 
KOM - sak 01/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Innkalling og saksliste vart godkjent. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
02/2020: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Møteprotokollen vert godkjent slik han ligg føre. 
 
Kommunestyret  25.02.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak 
 
KOM - sak 02/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Møteprotokollen vert godkjent slik han ligg føre. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
03/2020: REFERATSAKER OG MELDINGAR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
 
Kommunestyret  25.02.2020 
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Behandling: 
Samrøystes vedtak 
 
KOM - sak 03/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Referatsakene vart tatt til orientering. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
04/2020: TILSKOT FOR BRUK AV EIGE IT-UTSTYR FOR FASTE MEDLEMMER AV KOMMUNESTYRET 
OG KONTROLLUTVALET 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Det vert gjeve eit tilskot til alle faste representantar i kommunestyret og i kontrollutvalet på kr 5000,-  

Tilskotet skal dekkja utgifter ved bruk av eige IT-utstyr i samband med utøving av vervet som 
folkevald i inneverande periode.  

 
Ombodsutvalet  02.12.2019 
 
Behandling: 
Ståle Kallestad Hesjedal (AP) ba rådmannen om å kartlegge om tilskotet er skattepliktig og evt sjå på 
løysingar for korleis den folkevalde kan få utbetalt heile beløpet.  
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
OMB - sak 03/2019 Vedtak/Tilråding: 
 
Det vert gjeve eit tilskot til alle faste representantar i kommunestyret og i kontrollutvalet på kr 5000,-  

Tilskotet skal dekkja utgifter ved bruk av eige IT-utstyr i samband med utøving av vervet som 
folkevald i inneverande periode.  

 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Rådmannen informerte at tilskotet er skattepliktig på lik linje med anna godtgjersle dei folkevalde 
mottek. 
 
Formannskapet drøfta saka og la fram eit nytt felles forslag: 
 
Forslag om at man får 2 valgmuligheter. 
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1. 5000 kr utbetalt, skattepliktig beløp 
2. Nytter rammeavtalen med IKT Nordhordland for å kjøpe utstyr tilsvarende 5000 kr. 
 
Ordningen evalueres i arbeidet med budsjett håndtering 2021. 

Røysting 
 
Fellesforslag lagt fram i møtet vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
Formannskapet vedtok samrøystes fellesforslaget lagt fram i møtet. 
 
FPØ - sak 06/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Forslag om at man får 2 valgmuligheter. 
 
1. 5000 kr utbetalt, skattepliktig beløp 
2. Nytter rammeavtalen med IKT Nordhordland for å kjøpe utstyr tilsvarende 5000 kr. 
 
Ordningen evalueres i arbeidet med budsjett håndtering 2021. 
 
Kommunestyret  25.02.2020 
 
Behandling: 
Kommunestyret røysta over formannskapet si tilråding til vedtak, som vart samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 04/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Faste medlemmer av kommunestyret og kontrollutvalet får tilskot som folkevald i inneverande 
periode, og kan velje mellom desse alternativa: 
 
1. 5000 kr utbetalt, skattepliktig beløp 
2. Nytter rammeavtalen med IKT Nordhordland for å kjøpe utstyr tilsvarende 5000 kr. 
 
Ordningen evalueres i arbeidet med budsjett håndtering 2021. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
05/2020: DELEGERING TIL UTVAL FOR BYGDEUTVIKLING 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret delegerer følgande ansvar og mynde til Bygdeutviklingsutvalet frå oppstart: 

· Avgjerdsmynde til å fordele løyvde midlar til aktivitetar og allmennyttige formål 
· Innstillingsmynde til formannskapet om tiltak for trafikksikring  
· Innstillingsmynde til kommunestyret i saker om klima og miljø som ikkje er delegert til 

andre 
· Legge til rette for dialog og samarbeid med næringsliv, organisasjonar og andre  
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· Høyringspart i saker som gjeld bygdene og i saker som grenser til utvalet sitt område 

Ved revidering av politisk delegeringsreglement hausten 2020 vil kommunestyret vurdere endringar. 

Utvalet får rom til å arbeide med rammer, område og arbeidsform fram til hausten. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Medlemmer i bygdeutviklingsutvalet var invitert til møtet og drøfta saka saman med formannskapet. 
Alle dei faste medlemene deltok. 
 
Det vart røysta over rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke 
 
FPØ - sak 09/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret delegerer følgande ansvar og mynde til Bygdeutviklingsutvalet frå oppstart: 

· Avgjerdsmynde til å fordele løyvde midlar til aktivitetar og allmennyttige formål 
· Innstillingsmynde til formannskapet om tiltak for trafikksikring  
· Innstillingsmynde til kommunestyret i saker om klima og miljø som ikkje er delegert til 

andre 
· Legge til rette for dialog og samarbeid med næringsliv, organisasjonar og andre  
· Høyringspart i saker som gjeld bygdene og i saker som grenser til utvalet sitt område 

Ved revidering av politisk delegeringsreglement hausten 2020 vil kommunestyret vurdere endringar. 

Utvalet får rom til å arbeide med rammer, område og arbeidsform fram til hausten. 

 
Kommunestyret  25.02.2020 
 
Behandling: 
Kommunestyret røysta over formannskapet si tilråding til vedtak, som vart samrøystes vedteke. 
 
 
KOM - sak 05/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret delegerer følgande ansvar og mynde til Bygdeutviklingsutvalet frå oppstart: 

· Avgjerdsmynde til å fordele løyvde midlar til aktivitetar og allmennyttige formål 
· Innstillingsmynde til formannskapet om tiltak for trafikksikring  
· Innstillingsmynde til kommunestyret i saker om klima og miljø som ikkje er delegert til 

andre 
· Legge til rette for dialog og samarbeid med næringsliv, organisasjonar og andre  
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· Høyringspart i saker som gjeld bygdene og i saker som grenser til utvalet sitt område 

Ved revidering av politisk delegeringsreglement hausten 2020 vil kommunestyret vurdere endringar. 

Utvalet får rom til å arbeide med rammer, område og arbeidsform fram til hausten. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
06/2020: DELTAKING I UTGREIING AV INTERKOMMUNALT LEGEVAKTSAMARBEID 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Vaksdal kommune deltek ikkje i utgreiing om interkommunalt legevaktsamarbeid i Arna/Bergen. 

 
Nytt forslag til vedtak frå Kristeleg folkeparti, ved Frøydis Gullbrå 

Vaksdal kommune arbeider vidare med å sikra innbyggjarane god legevakt-teneste gjennom 
noverande interkommunalt samarbeid på Voss, og deltek ikkje i vidare utgreiing om interkommunalt 
samarbeid om legevakt i Arna / Bergen. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Kjartan Haugsnes (SV) la fram nytt framlegg til vedtak: 
Vaksdal kommune gir tilslutning til vedtaket i Bergen byråd i sak 1241/19 om å iverksetja ei utgreiing 
om interkommunalt legevaktsamarbeid i Arna. 
 
Formannskapet drøfta saka og rådmannen sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot SV sitt framlegg 
til vedtak. 
 
SV sitt framlegg vart vedteke med 4 mot 3 stemmer. 
Rådmannen sitt framlegg fekk 3 stemmer, Hege Eide Vik (SP),  Heidi Rongved (AP) og Thor Andersen 
(AP). 
SV sitt framlegg fekk 4 stemmer, Kjartan Haugsnes (SV), Amalie Johnsen Lund (H), Trond Olav 
Magnussen (H) og Boris Groth (FRP). 
 
FPØ - sak 07/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune gir tilslutning til vedtaket i Bergen byråd i sak 1241/19 om å iverksetja ei utgreiing 
om interkommunalt legevaktsamarbeid i Arna. 
 
Kommunestyret  25.02.2020 
 
Behandling: 
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Frøydis Gullbrå (KRF) la fram nytt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune arbeider vidare med å sikra innbyggjarane god legevakt-teneste gjennom 
noverande interkommunalt samarbeid på Voss, og deltek ikkje i vidare utgreiing om interkommunalt 
samarbeid om legevakt i Arna / Bergen. 
 
Røysting 
 
Formannskapet si tilråding til vedtak vart sett opp mot KRF sitt framlegg til vedtak. 
 
Formannskapet si tilråding fekk 10 stemmer (SV, FRP og Høgre).  
Kristeleg folkeparti sitt framlegg vart vedteke med 11 stemmer (KRF, SP og AP). 
 
KOM - sak 06/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune arbeider vidare med å sikra innbyggjarane god legevakt-teneste gjennom 
noverande interkommunalt samarbeid på Voss, og deltek ikkje i vidare utgreiing om interkommunalt 
samarbeid om legevakt i Arna / Bergen. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
07/2020: BYGG FOR HELSE OG OMSORG - KOSTNADSRAMME OG FRAMDRIFTSPLAN 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken. 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar.  
 
Utsetjingsforslag frå Arbeidarpartiet 

- Saka vert utset i påvente av gjennomgangen av helse og omsorg. Kommunestyret vil ha eit oversyn 
over dei totale kostnadene innan nybygg i helse og omsorg. 
 
-Som eit grunnlag for prioritering ber kommunestyret rådmannen leggja fram eit oversyn over dei 
ulike (potensielle) investeringsprosjekta i økonomiplanen og konsekvensane for driftsbudsjetta 
framover. 
 

 
Utsetjingsforslag frå SP,SV og Høgre 

1. Saka vert utsett til kommunestyret sitt møte 31.03.2020, og spørsmål som innlevert skriftleg innan 
fredag 28.02.2020 vert svara ut skriftleg til møtet i formannskapet 17.03.2020 
 
2. Kommunestyret ber administrasjonen utan opphald arbeide vidare med søknad til Husbanken. 
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Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Assisterande rådmann Åse Elin Myking orienterte om hovudpunkta i saksutgreiinga.  
 
Formannskapet drøfta saka. 
 
På vegne av SV la Kjartan Haugsnes (SV) fram nytt forslag til vedtak: 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken inkludert: 
 
1. Kjøken 
2. Vaskeri 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
På vegne av Høgre, la Amalie Johnsen Lunde (H) fram følgjande forslag: 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken inkludert vaskeri. 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar på Vaksdal i dialog med Husbanken for å 
få maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
Thor Andersen (AP) etterlyste ei oversikt over kostnader til drift i nytt bygg, samt økonomisk 
konsekvens ved riving av 1930 lokalet i Dale og det å flytte det som ligg i bygget i dag. 
 
 
På vegne av Arbeidarpartiet la Thor Andersen (AP) fram eit oversendingsforslag til rådmannen: 
 
Det blir utarbeida ein kostnadskalkyle for erstatningsareal for dei funksjonar som er i 1930 bygget på 
Dale i dag. 
 
Røysting 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak skulle først setjast mot SV sitt framlegg til vedtak, deretter skulle 
vedtaket som fekk flest stemmer setjast mot Høgre sitt framlegg til vedtak.  Til slutt skulle det 
røystast over Arbeidarpartiet sitt oversendingsforslag. 
 
Rådmann sitt framlegg til vedtak vert sett opp mot Kjartan Haugsnes (SV) sitt framlegg til vedtak. 
Rådmann sitt framlegg til vedtak fekk 5 stemmer, Thor Andersen (AP), Heidi Rongved (AP) Hege Eide 
Vik (SP), Trond Olav Magnussen (H) og Amalie Johnsen Lunde (H). 
 
SV sitt framlegg til vedtak fekk 2 stemmer, Kjartan Haugsnes (SV) og Boris Groth (FRP) og fall. 
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Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart deretter sett opp mot Høgre sitt framlegg til vedtak. 
Høgre sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Til slutt vart det røysta over Thor Andersen(AP) sitt oversendingsforslag som vart samrøystes 
vedteke. 
 
FPØ - sak 08/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken inkludert vaskeri. 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar på Vaksdal i dialog med Husbanken for å 
få maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
 
 
Oversendingsforslag til rådmannen: 
 
Det blir utarbeida ein kostnadskalkyle for erstatningsareal for dei funksjonar som er i 1930 bygget på 
Dale i dag. 
 
Levekårsutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Assisterande rådmann Åse Elin Myking orienterte om saka. 
 
Levekårsutvalet drøfta saka. 
 
Boris Groth (FRP) fremja eit tilleggsforslag til rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Det vert etablert kjøkken, som i alternativ med kombinert løysing, kok-servér og kok-kjøl. 
 
Det vart først røysta over rådmannen sitt framlegg til vedtak, som vart samrøystes vedteke.  
 
Det vart deretter røysta over framstegspartiet sitt framlegg til vedtak, som fekk 3 stemmer, Boris 
Groth (FRP), Line Kydland (SV) og Evy Kvamme (SV) for, og 4 stemmer, Ivar Rødland Bergo (SP), Ole-
Anders Brekkhus (AP), Lisa Natalie Johnsen Lunde (AP), Trond Olav Magnussen (H) mot og falt. 
 
LEV - sak 04/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Levekårsutvalet si innstilling til kommunestyret: 
 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken. 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar.  
 
 
Kommunestyret  25.02.2020 
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Behandling: 
Lisa Natalie Johnsen Lunde (AP) la fram følgjande forslag om utsetjing av saka. 
 
- Saka vert utset i påvente av gjennomgangen av helse og omsorg. Kommunestyret vil ha eit oversyn 
over dei totale kostnadene innan nybygg i helse og omsorg. 
 
-Som eit grunnlag for prioritering ber kommunestyret rådmannen leggja fram eit oversyn over dei 
ulike (potensielle) investeringsprosjekta i økonomiplanen og konsekvensane for driftsbudsjetta 
framover. 
 
 
Kjartan Haugsnes (SV) la på vegne av SP,SV og Høgre fram følgjande forslag om utsetjing av saka. 
 
1. Saka vert utsett til kommunestyret sitt møte 31.03.2020, og spørsmål som innlevert skriftleg innan 
fredag 28.02.2020 vert svara ut skriftleg til møtet i formannskapet 17.03.2020 
 
2. Kommunestyret ber administrasjonen utan opphald arbeide vidare med søknad til Husbanken. 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
Røysting 
 
Utsetjingsforslag frå AP vart sett opp mot forslag frå SP, SV og Høgre. 
Arbeidarpartiet sitt forslag fekk 7 stemmer (AP og KRF).   
Forslaget frå SP, SV og Høgre vart vedteke med 14 stemmer (SP, SV, Høgre og FRP). 
 
KOM - sak 07/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
1. Saka vert utsett til kommunestyret sitt møte 31.03.2020, og spørsmål som innlevert skriftleg innan 
fredag 28.02.2020 vert svara ut skriftleg til møtet i formannskapet 17.03.2020 
 
2. Kommunestyret ber administrasjonen utan opphald arbeide vidare med søknad til Husbanken. 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
08/2020: STAMNES OPPVEKSTTUN 
 
Rådmannen legg fram to alternativ til vedtak: 
 
1. Kommunestyret ber om at det vert igangsett bygging av oppveksttun på Stamnes, og den 

økonomiske totalramma vert auka til 23 millionar kroner. Prosjektet vert finansiert ved auka 
låneramme på 3 millioner. Budsjettjustering vert gjort i samband med 1. terital. 

 
2. Kommunestyret ber om at det vert gjennomført nedjusteringar i prosjektet, slik at ein held seg 
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innanfor tidlegare vedtatt totalramme på 20 millionar kroner. 

 
Nytt forslag til vedtak frå Arbeidarpartiet, ved Ståle Kallestad Hesjedal. 

Kommunestyret vedtek å oppretthalda dagens ordning med barnehage og skule på Stamnes der dei 
ligg i dag. Rådmannen kjem attende med ei sak om behovet for oppgradering av Stamnes barnehage. 

 
Kommunestyret  25.02.2020 
 
Behandling: 
Ståle Kallestad Hesjedal (AP) la fram nytt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtek å oppretthalda dagens ordning med barnehage og skule på Stamnes der dei 
ligg i dag. Rådmannen kjem attende med ei sak om behovet for oppgradering av Stamnes barnehage. 
 
På vegne av SP, SV og Høgre la Edvin Hesjedal (H) fram forslag om å støtte alternativ 1 i rådmannen 
sitt framlegg til vedtak.   
 
 
Røysting 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak, alternativ 1, vart sett opp mot Arbeidarpartiet sitt framlegg til 
vedtak. 
 
 
Arbeidarpartiet sitt framlegg til vedtak fekk 6 stemmer (AP). 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak, alternativ 1, vart vedteke med 15 stemmer (KRF, FRP, H, SV og 
SP) 
 
KOM - sak 08/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret ber om at det vert igangsett bygging av oppveksttun på Stamnes, og den 
økonomiske totalramma vert auka til 23 millionar kroner. Prosjektet vert finansiert ved auka 
låneramme på 3 millioner. Budsjettjustering vert gjort i samband med 1. tertial. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
09/2020: ENDRING AV NAMN PÅ DALE BARNE- OG UNGDOMSSKULE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune endrar frå 1. august 2020 namn på Dale barne- og ungdomsskule til Dale skule. 
 
Kommunestyret  25.02.2020 
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Behandling: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 
 
KOM - sak 09/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune endrar frå 1. august 2020 namn på Dale barne- og ungdomsskule til Dale skule. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
10/2020: SØKNAD OM SKJENKELØYVE - LÅGEN SPISERI AS 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Lågen Spiseri AS, org nr 924000597, og styrar Katrin Faugstad f. 15.12.67 får løyve til skjenking av: 

Alkoholhaldig drikk gruppe 1 (over 2.5 og høgast 4,7 volumprosent alkohol) og gruppe 2 (over 4,7 og 
mindre enn 22 volumprosent alkohol) i tida frå kl. 12.00 – 01.30 innandørs og frå kl. 16.00 – 24.00 
utandørs. 

Alkoholhaldig drikk gruppe 3 (frå og med 22 til og med 60 volumprosent alkohol) i tida frå kl. 13.00 - 
01.30 innandørs og frå kl. 16.00- 24.00 utandørs. 

På følgjande vilkår: 

· All uteservering vert gitt på vilkår om at det vert halde alminneleg ro slik at naboar og 
omgjevnadane ikkje vert unødig forstyrra. Føreligg det slik klage, vert vedtak om 
uteservering teke opp til ny vurdering. 

· Konsum av utsjenka alkoholhaldig drikk må opphøyra seinast 30 minuttar etter 
skjenketidas utløp.  

· Skjenkinga skal følgje gjeldande lover, føresegner og retningsliner for omsetnad av alkohol. 
Skjenkeløyve kan inndragast ved brot på regelverket. 

· Søknad som gjeld stadfortredar må sendast inn for handsaming så snart tilsetjinga er gjort. 
· Verksemd og styrar nemnt i dette vedtaket skal ha god vandel i høve skatte- og 

avgiftsmessige tilhøve 

Skjenkeløyvet føl verksemda sine opningstider og gjeld fram til og med 30.06.2020. 

 
Kommunestyret  25.02.2020 
 
Behandling: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
 
KOM - sak 10/2020 Vedtak/Tilråding: 
 



    Vaksdal kommune 
 

Lågen Spiseri AS, org nr 924000597, og styrar Katrin Faugstad f. 15.12.67 får løyve til skjenking av: 

Alkoholhaldig drikk gruppe 1 (over 2.5 og høgast 4,7 volumprosent alkohol) og gruppe 2 (over 4,7 og 
mindre enn 22 volumprosent alkohol) i tida frå kl. 12.00 – 01.30 innandørs og frå kl. 16.00 – 24.00 
utandørs. 

Alkoholhaldig drikk gruppe 3 (frå og med 22 til og med 60 volumprosent alkohol) i tida frå kl. 13.00 - 
01.30 innandørs og frå kl. 16.00- 24.00 utandørs. 

På følgjande vilkår: 

· All uteservering vert gitt på vilkår om at det vert halde alminneleg ro slik at naboar og 
omgjevnadane ikkje vert unødig forstyrra. Føreligg det slik klage, vert vedtak om 
uteservering teke opp til ny vurdering. 

· Konsum av utsjenka alkoholhaldig drikk må opphøyra seinast 30 minuttar etter 
skjenketidas utløp.  

· Skjenkinga skal følgje gjeldande lover, føresegner og retningsliner for omsetnad av alkohol. 
Skjenkeløyve kan inndragast ved brot på regelverket. 

· Søknad som gjeld stadfortredar må sendast inn for handsaming så snart tilsetjinga er gjort. 
· Verksemd og styrar nemnt i dette vedtaket skal ha god vandel i høve skatte- og 

avgiftsmessige tilhøve 

Skjenkeløyvet føl verksemda sine opningstider og gjeld fram til og med 30.06.2020. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
11/2020: INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET - PENDLARTILHØVE I VAKSDAL 
 
 
 
Tilleggsforslag frå Erlend Hesjedal- Johannessen (H) 

Rådmann får i oppdrag å arbeide aktivt inn mot Fylkeskommunen for at pristakstane til Skyss skal 
gjelde også på toget i sone F. 

 
Kommunestyret  25.02.2020 
 
Behandling: 
På vegne av Vaksdal Høgre stilte Erlend Hesjedal- Johannessen (H) spørsmål til ordførar. 

 

Skriftleg svar frå ordførar Hege Eide Vik: 



    Vaksdal kommune 
 

Interpellasjon om pendlartilhøve i Vaksdal, Kommunestyremøte 25/02 2020 

Ordførar er samd med interpellanten i at det vil vera tenleg å arbeida for at Vaksdal kommune vert 
innlemma i Skyss sone A. Eg vil derfor stemme for forslaget til vedtak som er lagt fram i 
interpellasjonen. 

 

Erlend Hesjedal- Johannessen (H) la også fram eit tilleggsforslag i møte: 

Rådmann får i oppdrag å arbeide aktivt inn mot Fylkeskommunen for at pristakstane til Skyss skal 
gjelde også på toget i sone F. 
 

 

Røysting 

Det vart først røysta over forslag til vedtak i interpellasjonen. Forslaget vart samrøystes vedteke. 

Det vart deretter røysta over tilleggsforslaget framsett i møte. Forslaget vart samrøystes vedteke. 

 
KOM - sak 11/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Rådmann får i oppdrag å arbeide aktivt inn mot Fylkeskommunen for at Vaksdal skal bli innlemma i 
Skyss sone A, slik at pendlarar i Vaksdal vert sidestilt med pendlarar frå andre grensekommunar til 
Bergen. 
 
Rådmann får i oppdrag å arbeide aktivt inn mot Fylkeskommunen for at pristakstane til Skyss skal 
gjelde også på toget i sone F. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
 
  



    Vaksdal kommune 
 

 
 
ORIENTERINGAR 
 
BKK ved Johan Matre og William Edland orienterte om Ny kraftoverføring frå Samnanger til 
kontinentalsokkelen. 
 
 
Rådmannen: 
- Raset ved Kallestad bru, 16.02.20 
- Regionale samlingar for Nasjonal transportplan (NTP) 
 
Ordførar: 
- Møte med ulike tenester og tilsette i kommunen 
- Samling LVK 
- Vaksdal Mølle opplevelsessenter 
- Strategikonferanse KS 
- Yrkesmesse turbinen 
- Møte i Bergensalliansen 
- Medietreningskurs i krisehandtering 
- Folkemøter K5 
- Forum Nye Bergensbanen 
- Datalagringssenter, Dale 
- BKK - Vilkårsregulering av regulerte vassdrag 
- Gjennomført sin første kommunale vigsle 
- Flaumførebyggande vassdrag 
 
 
Open spørjerunde 
Spørsmål frå Kjartan Haugsnes (SV): 
 
I Vaksdalposten 22.02.2020 kunne ein lese om konkursen som har råka ein av underleverandørane til 
Consto som byggjer ny skule på Dale. 
Prosjektbygg Karmøy AS skuldar Dale trelast om lag 500 000 kroner og Elvahuset om lag 90 000 
kroner. Prosjektbygg Karmøy AS har etter konkursen gjenoppstått som Byggmester Hauen AS og 
fortsetter som underleverandør på Dale skule.(Innleigd på nytt) 
Det er og hevda at Consto visste om denne konkursen i fleire månader før den var eit faktum, men 
ikkje gjorde noko?  
For Vaksdal kommune som byggherre er dette ei særs alvorleg og vanskeleg sak. Når vår kommune 
set i gang store byggeprosjekt er det og med eit von om at lokalt næringsliv skal få oppdrag og vere 
ein del av slike positive prosjekt, ikkje sitte att som taparar. 
 
Spørsmål 1: Er det mogleg for Vaksdal kommune å gå i dialog med Consto med underleverandør og 
Dale trelast og Elvahuset før overtaking av bygget i april og be om at desse forhalda vert rydda opp i? 
Spørsmål 2: Ved framtidige anbod i kommunale byggeprosjekt er det mogleg å utarbeide desse der 
ein tek høgde for å minska risikoen for konkursar, sosial dumping osb. (Til dømes bruk av Oslo 
modellen) 
 
Rådmannen svarte. 



    Vaksdal kommune 
 

 
Spørsmål frå Mona Grenasberg (SV) 
 
Eg vil gjerne få stille eit par spørsmål ang. K5 som eg ikkje rakk å ta opp på Folkemøtet på Stanghelle. 
 
Spørsmål 1: Det er ein del bustader på Stanghelle aust med hus bygd på leiregrunn. Vil kommunen 
be prosjektleiinga for K5 sikre at grunnforholda tåler denne typen anleggstrafikk med t.d. dumperer 
med  mange tonn med stein og jamnleg trafikk. 

Spørsmål 2: Vil kommunen syte for at prosjektleiinga for K5 tar prøver av bunnforholda også i 
Dalevågen der ny bru skal reisast. Utanfor eksisterande stasjon er det funne farlege giftstoff som TBT 
med påbud om at bunnen ikkje må rørast. 
 
Spørsmål 3: Ellers kom det fram i på Folkemøtet at kommunen er i gang med å planlegge området 
rundt togstoppet. Kan kommunestyret få ei orientering om kva som er tenkt frå kommunen si side 
om sentrumsområdet? 
 

Rådmannen svarte. 
 
 
Spørsmål frå Renathe Vik (SP) 
 
Den siste tida har eg fått høyre om fleire tilfelle der familiar som av ulike grunnar har behov for, og 
rett på avlasting til sine born ikkje får den hjelpa dei treng innan rimeleg tid. Foreldre i ein slik 
situasjon er sårbare, og ei ventetid på over eit år er nærast uoverkommeleg for mange. Eg spør 
derfor: 1. Er behovet større enn kapasiteten på dette området? 2. Kor lang ventetid er det frå vedtak 
er fatta til avlasting vert starta opp? 
 
Rådmannen svarte. 
 
Spørsmål frå Vaksdal Høgre 
 
I Formannskapet 04.02 2020 vart det vedteke ei innstilling om deltaking i utgreiing av 
legevaktsamarbeid i Arna. I ettertid har det vore stilt spørsmål i forhold til kostnadene ved ei slik 
utgreiing, og om det er verdt å nytte tid og pengar på dette. 
 
Det har vore turbulent rundt dagens legevaktløysing og sidan det ser ut til å vere ueinigheit mellom 
bygdene om kva ein bør gjera med legevakta kan ei slik utgreiing gje oss objektiv informasjon om 
alternativa. I revisjonen av legevaktsamarbeidet kan ein sjå fleire punkt som ikkje går i Vaksdal sin 
favør og det er derfor viktig å sjå på alle alternativa ein har, inkludert Arna.  
 
På bakgrunn av dette stiller Vaksdal Høgre spørsmåla:  

· Kva kostar det Vaksdal Kommune å utgreie legevaktsamarbeid med legevakt i Arna?  
· Er det mogleg å endre avtala med Voss Herad?  

· Ift. betalingsnøkkel – er det mulig å endre den, eksempelvis til å ta 
omsyn til historisk bruk av legevakttenestene?  

· Eventuelt, er det mogleg å ta med i betraktningen at Voss Herad har i 
mykje større grad har turistar og «besøkande innbyggjarar»?  



    Vaksdal kommune 
 

· Kva er Kommunelegen i Vaksdal si vurdering av tilgjengeligheita ved -og kvaliteta av 
tenestene ved Legevakta på Voss? 

 
Rådmannen svarte. 
 
 
Heidi Rongved (AP): status knytt til bevillingar gjeve til Geitabakken i førre periode. 
 
Lisa Natalie Johnsen Lunde (AP): tal vedkomande bruk av dobbeltrom, ref. tidlegare spørsmål knytt til 
bruk av dobbeltrom ved Daletunet. 
 
Thor Andersen (AP): status vedkomande oversendingsforslaget knytt til betalingssatsar til 
tryggleiksalarm, ref oversendingsforslag vedteke i samband med budsjetthandsaminga. 
 
Trond Olav Magnussen (H): informasjon om kommunestyremedlemmer på heimesida til kommunen. 
 
Boris Groth (FRP) : informasjon om kommunestyremøter på kommunen si heimeside 
 
 
 
Siste del omhandla temamøtet: Handlingsprogram og økonomiplan 2021-2024. 
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